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Úvodník 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     Nástup podzimu je pro většinu z nás 
spojován kromě čím dál více nevlídného 
počasí také se začínajícím školním 
rokem, vinobraním a samozřejmě 
místními tradičními krojovými hody. 
Některým z nás se třeba vybaví i letošní 
významné výročí vzniku samostatného 
československého státu. Všem těmto 
tématům bude zcela určitě věnována 
pozornost na dalších stránkách tohoto 
zpravodaje. Pro vedení obce je však 
toto období spojeno s poměrně velkou 
administrací letošních a přípravou 
nových žádostí  o dotace z různých 

dotačních programů. Na rozdíl od 
minulých let, kdy byly zpracovány 
průměrně 2 žádosti o dotace, bylo v roce 
2008 podáno 18 žádostí - 5-ti z nich 
nebylo vyhověno, 2 tituly se přesouvají 
do následujícího roku,           2 žádosti 
ještě nejsou příslušnými orgány 
rozhodnuty a celkem 9 žádostí v celkové 
výši 5 mil. Kč bylo úspěšných. Z tohoto 
výčtu je patrné, že zastupitelstvo obce 
má zájem využít všechny možnosti 
získání finančních prostředků pro 
zvýšení rozpočtu obce. Vlastní získání 
dotace je však jen jednou z mnoha 
administrativních záležitostí celého 
projektu. Pro zajímavost - úspěšný 
průběh akce začíná většinou vytvořením 
projektové dokumentace, pokračuje 
územním a stavebním řízením, dále 
žádostí o dotace na příslušný projekt, 
zajištění dodavatele stavby, administrací 
dotace a končí kolaudačním řízením a 
závěrečnou zprávou příslušného 

dotačního titulu. Pro každou jednotlivou 
část  však musí být zajištěna spousta 
dokumentace a vyjádření, vždyť např. 
žádost o dotace z fondů EU má běžně 
se všemi přílohami přes 300 stran. 
Z tohoto krátkého popisu je patrné, že 
získání dotací není tedy jen jednoduché 
vyplnění a odeslání žádosti, ale 
administrativně složitá záležitost 
s poměrně velkým vlivem lobbingu a 
podrobným představováním projektů 
příslušným orgánům. Chci Vás však 
ubezpečit, že i přes toto velké časové 
zatížení využiji všechny možnosti, aby 
naše obec i místní organizace obdrželi 
co možná největší objem finančních 
prostředků z různých grantů, ať už se 
jedná o malé nebo velké projekty. 
   
                                        Vladimír Drbola 
                                   starosta obce
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Obecní úřad informuje 
 
 
EVROPSKÁ UNIE 
Fond soudržnosti 
Evropský  fond pro regionální rozvoj 
Pro vodu, vzduch a přírodu 
 
 

Úpravy školy 
 
     Počátkem září byl dokončen projekt „Stavební úpravy základní školy“, který 
řeší zateplení fasády a stropu budovy základní školy v naší obci a také kompletní 
výměnu oken a dveří. Celkové výdaje na projekt byly 3 519 230 Kč, celková výše 
dotace ze SFŽP byla přiznána ve výši 2 586 631  Kč. Vlastním stavebním pracím 
předcházelo vytvoření projektové dokumentace a vypracování tepelného auditu, 
který určil parametry zateplovacího systému. Z hlediska vhodnějších 
protipožárních opatření obvodových stěn byl zvolen vnější kontaktní zateplovací 
systém Toltherm tl. 15 cm s vlastní izolační vrstvou z minerální vlny, soklové části 
byly obloženy extrudovaným polystyrenem tl. 10 cm a stropy byly zatepleny 
minerální vlnou tl. 24 cm. Okna a dveře jsou plastové, bílé barvy s celkovou 
tepelnou prostupností 1.2 W/m2K. Ve výběrovém řízení na dodavatele stavby 
zvítězila firma Mikulica s.r.o. Velké Pavlovice, která také stavební práce v řádném 
termínu dle smlouvy o dílo ukončila. Součástí projektu bylo také osazení 
termohlavic na všechny radiátory v budově a výměna oběhových čerpadel 
topného systému za úspornější typ s elektronicky řízenými otáčkami. Budova má 
tedy parametry nízkoenergetického domu s celkovou předpokládanou roční 
finanční úsporou  energií 100 tis. Kč oproti původním výdajům. Vložené vlastní 
finanční zdroje obce by  tedy měly mít návratnost 10 let. Po ukončení akce byly 
provedeny další nezbytné opravy, jako např. výměna dešťových okapů a svodů, 
oprava povrchu hlavního i bočního schodiště a osazení okenních žaluzií na jižní 
straně budovy. 



Vandalství 
     Opět se v naší obci projevily projevy 
vandalizmu - rozbitá okna v ulici 
Zaječská, poničené záhony 
předzahrádek u hřiště a dokonce pokusy 
o žhářství. Opět proto žádám všechny 
občany, aby v případech, kdy budou 
svědky podobných činů, toto oznámili 
v kanceláři OÚ, aby mohlo být zahájeno 
přestupkové nebo trestní řízení 
s maximálním finančním postihem proti 
viníkům. 
Dotace 
     Pro r. 2009 byly podány 2 žádosti o 
dotace z prozatím vyhlášených grantů 

JmK v oblasti sportu - obec požaduje 
dotace na vybudování nové studny 
závlahového systému hřiště (celková 
výše projektu 240 tis., podíl obce 30%), 
TJ Starovičky podala žádost o dotace na 
zakoupení sekačky (celková výše 
projektu 348 tis. Kč, podíl TJ 30%). 
     Na SFŽP - fondy EU byly podány      
2 žádosti naší obce o dotace - první na 
rekultivaci skládky Slaměnka (celková 
výše projektu 38 000 tis. Kč, možná 
výše dotace 92,5%), druhá na výstavbu 
a celkové vybavení sběrného dvora - 
výstavba přístřešků, sklady, buňky, 
kontejnery a technika (celková výše 
projektu 4 900 tis. Kč, možná výše ->   

dotace 92,5%. 
Protipovodňová opatření 
    V měsíci říjnu byly také provedeny 
dokončovací práce na úpravě rybníku 
„Luža“ v rámci protierozních a 
protipovodňových opatření - byla 
zvětšena kapacita nádrže, podle 
projektu bylo také vytvořeno litorální 
pásmo (mělká vodní plocha osázená 
rostlinami) a opraveny přívodní příkopy 
a propustky. Problémem prozatím 
zůstává provozní hladina nádrže, která 
prozatím nevystoupila do původní výše. 
Tento projekt je financován z prostředků 
JmK s minimálním příspěvkem obce.

 
Tálky 
     V září byly zahájeny dodavatelskou 
firmou Stavoč s.r.o. Horní Bojanovice 
práce na inženýrských sítích v lokalitě 
výstavby RD Tálky III. Jedná se o 
kanalizaci, která je již dokončena, 
v celkové délce 181m s náklady 1 500 
tis. Kč, do konce října by měl být 
vybudován vodovodní řad v délce 342m 
s náklady 645 tis. Kč, během listopadu 
bude dokončena výstavba plynovodu 
v lokalitě Tálky II. + III. v délce 570m 
s náklady 600 tis. Kč. Dotace na 
kanalizaci byla získána od rady JmK ve 
výši 450 tis. Kč, plynovod by měl být dle 
rámcové smlouvy s JMP hrazen v téměř 
plné výši ze zdrojů JMP. V lokalitě   

Tálky II. 
bylo též 
dokonče

no 
venkovn

í 
osvětlen
í a 
částečn

é 
vybudov

ání 
chodník

u 
v celkov

é délce 
220 m 
s náklad

y 350 tis. Kč s využitím dotačního titulu 
Programu rozvoje venkova  ve výši 150 
tis. Kč. 
    Místní komunikace bude vybudována 

v jarních měsících tak, aby stavební 
pozemky mohly být prodány novým 
majitelům v červnu 2009. 
Dětské hřiště 
     V říjnu byla také dokončena II. etapa 
výstavby dětského hřiště a přístřešku ve 
sportovním areálu s využitím dotačního 
titulu Ministerstva pro místní rozvoj ve 
výši 300 tis. Kč. Dodavatelem dětského 
hřiště je firma Floraservis Brno, 
přístřešek vybudovala firma Jiří Studený 
Zaječí. Celkové náklady na vybudování 
dětského hřiště byly 500 tis. Kč              
+ dobrovolná práce občanů na projektu. 
V prostorách dětského hřiště v parku 
byla nově nainstalovaná lavička a 
odpadkový koš. 
Oplocení hřiště 
     V říjnu bylo též dokončeno oplocení 
víceúčelového hřiště dodavatelskou 
firmou JM Demicarr Slavkov ve výši   
200 tis. Kč s využitím dotace JmK ve 
výši 95 tis. Kč. Toto hřiště bude volně 
přístupné, pokud bude dodržován jeho 
provozní řád a nebude poškozováno 
sportovní zařízení. V opačném případě 
by pravděpodobně bylo přikročeno 
k uzamčení plochy a k jejímu účelovému 
využívání pouze za dozoru 
zodpovědných osob. 
Lípa u hřbitova 
     Počátkem října byly odstraněny 
suché větve u lípy u hřbitova z důvodu 
nebezpečí jejich pádu, jak na  
kolemjdoucí návštěvníky hřbitova, tak i 
na zaparkované i projíždějící automobily. 
Tyto práce byly provedeny pracovníky 
OÚ za pomocí vysokozdvižné plošiny. 

 
Úprava pohostinství 
     V říjnu budou také ukončeny práce 
na fasádě obecního hostince a úpravě 
prostoru jeho zadní skladové části. Při 
této přestavbě bylo vybudováno nové 
sociální zařízení se sprchou pro 
obsluhující personál hostince a 
současně upraveny sklady kulis a 
kostýmů divadelního spolku Kadet. 
Nově vybudované prostory posilovny, 
která vznikla vybouráním příček skladů 
hostince, se samostatným vchodem, 
šatnou, sociálním zařízením se sprchou, 
novým topením a samostatnými 
přípojkami energií, budou sloužit členům 
sportovního oddílu i veřejnosti od 
listopadu. Prozatím však bude 
instalováno pouze původní vybavení 
posilovny, které bude dle finančních 
možností postupně obnoveno. 
     Během listopadu by měla být též 
provedena výměna topení v přísálí 
kulturního domu, kde vysloužilá a 

neekonomická topidla WAF nahradí 
samostatné ústřední topení.            (VD) 



Anonym 
          Do schránky OÚ byly vhozeny     
2 anonymní připomínky. První občan se 
pozastavuje nad tím, proč Obec dává 
příspěvky organizacím, jmenovitě 
mysliveckému sdružení a dechové 
hudbě Palavanka, máme raději dát tyto 
peníze jako příspěvek na stravu pro děti 
apod. K tomu podotýkám, že o 
příspěvky organizacím jsem se zasadil 
z toho důvodu, že každá organizace 
obce vyvíjí činnost, která zlepšuje 
kulturní, sportovní a společenskou 
úroveň života v obci tím, že se jejich 
členové aktivně zapojují a pořádají 
různé akce pro nás ostatní. Nepoužívají 
tedy obdržené prostředky pro potřeby 
svých členů, ale používají je pro 
pořádání akcí, které naši obec zviditelní 
- ať už jsou to střelby, poslední leč nebo 
aktivity při ochraně zvěře a životního 
prostředí vůbec. U DH Palavanka jsou 
tyto dotace spojeny s propagací obce 
Starovičky na všech jejich vystoupeních 
a používání oficiálního názvu Palavanka 
ze Staroviček. 
     Druhou připomínkou je nákres 
skateparku - tj. plocha s překážkami pro 
skate, kolečkové brusle a kola. Má to být 
spíš prosba o vybudování podobného 
hřiště. Nyní však nemůžeme takové 
sportovní zařízení v obci realizovat, 
protože v územním plánu nejsou 
vyčleněny sportovní plochy pro tyto 
aktivity. V současné době ale probíhá 
změna územního plánu, která mimo jiné 
řeší i tuto problematiku s termínem 
dokončení v roce 2009 a pokud se 
podaří sehnat na tyto sportovní projekty 
dostatek finačních prostředků, mohou 
být v r. 2010 vybudovány. 
 
Změna účetní OÚ 
          Dne 13. 10. nastoupila na místo 
účetní OÚ Starovičky p. Iveta 
Schwarzová, bytem Zaječí,  jako 
náhrada za Hanu Kapustovou, která 
odchází od 1.12. na mateřskou 
dovolenou. Nová účetní byla vybrána na 
základě výběrového řízení, ve kterém 

zvítězila především díky zkušenosti a 
dlouhodobé praxi ve státní správě. 
 
ŽIVOTOPIS NOVÉ ÚČETNÍ OBCE 

Ivet
a 
Sch
war
zov
á 
Věk: 
34 
let 
Bydli
ště: 
Zaje
čí 

125 
Rodinný stav: vdaná, 2 děti 
Dosažené vzdělání: střední s maturitou 
Po absolvování základní školy studium 
na gymnáziu v Hustopečích, zakončené 
maturitou. 
Profesní kariéra: 
1999 – 2001 Obecní úřad Zaječí 
2002 – 2005 Základní a mateřská škola 
Zaječí 
2006 – 2008  Obecní úřad Zaječí  
V období 2002-2005 zastupitelka a radní 
Obce Zaječí, předsedkyně Kontrolního 
výboru, od roku 2001 kronikářka Obce 
Zaječí, 2006-2008 správce webových 
stránek Obce Zaječí.  
 
Poděkování 
          OÚ děkuje firmě Thermal Trend 
za poskytnutí 2 ks koupelnových 
otopných těles, které byly instalovány do 
koupelny v posilovně a kuchyně 
v kulturním domě. 
    OÚ děkuje členům sportovního oddílu 
pod vedením Michala Spěváka za 
brigádně provedené práce při úpravách 
skladů obecního hostince a posilovny. 
 
Úpravy  vyhlídky. 
          Koncem září byly na plošině 
vyhlídky „U obrázku“ instalovány 2 ks 
panoramatických panelů o rozměrech 

100 x 30 cm. Panely jsou opatřeny 
názvy obcí a výrazných bodů pro 
snadnou orientaci návštěvníků v okolní 
krajině, kterou lze z vyhlídky 
přehlédnout. Práce provedla fa Kamrla 
Brno - letecká fotografie a laboratoř. 
 

VÝZVA  
Výsadba stromů 
V sobotu 25.10. od 8 hod proběhne 

výsadba stromů v oblasti od hlavní 
silnice u ZD po boží muku. Přesný počet 
stromů zatím není znám a záleží na 
dodavateli, kterým je p. Salajka 
z Moravské Nové Vsi, jestli se podaří 
zajistit všechny potřebné druhy - jedná 
se většinou o javory, ořešáky, moruše a 
lípy. Žádáme tedy všechny občany, 
kterým není lhostejné zlepšení životního 
prostředí, ve kterém žijeme, aby se 
akce zúčastnili. Všem předem 
děkujeme.

 

Zasedání zastupitelstva obce
 
Usnesení 
ze zasedání zastupitelstva obce STAROVIČKY, konaného dne 
5. září 2008 v zasedací místnosti obecního úřadu ve 
Starovičkách. 
 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
 

1. Zapisovatele a ověřovatele zápisu. 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

1. Zápis a usnesení z minulého zasedání. 
2. Prodej pozemků p.č. 705, 706. 
3. Prodej pozemků p.č. 181, 183, 185 za symbolickou 

1,- Kč. 
4. Záměr prodeje pozemku p.č. 536 o výměře 687m2  

na stavbu RD za cenu 300,-/m2. 
 

 
5. Záměr prodeje pozemku p.č. 650/2 o výměře 115m2 

za cenu 40,-/m2. 
6. Smlouvu o dotaci ve výši 20tis. Kč z rozpočtu obce 

organizaci MS Starovičky. 
7. Rozpočtové opatření č. 2/2008. 
8. Projektovou dokumentaci výstavby garáží na 

pozemcích p.č. 76/12, 13, 14 a 15. 
9. Zhotovení nového chodníku kolem budovy kabin. 
 

Zastupitelstvo obce neschvaluje: 
 

1. Záměr prodeje pozemků p.č. 79, 80, 81 a 82. 

 Vladimír Drbola                                                 Pavel Šafařík 
       starosta                                                       místostarosta                                                                         
 
                                                                                            (HK) 
 



Společenská kronika
Blahopřejeme rodičům 
 

Martinovi a Markétě Havlíkovým                                         
bytem Starovičky č.p.25                                                      

k narození syna Vojtěcha Havlíka,                                    
který se narodil dne 27.9.2008.                                           

 
Do botníku přibudou teď navíc 

botičky, 
na stůl jedna lžíce, do pokoje 

postýlka 
a do všech srdcí mnoho radosti.  
 
 Blahopřejeme k narození 
človíčka.      
 
                                                           
  
 

Životní jubilea 
 
   v měsíci září oslavil významné                        životní 
jubileum:          
                                                                                      
pan Ing. Ladislav Klecandr –   
            50. narozeniny  
 
Berte všechno, co Vám život dává, 
radost, smutek, lásku, 
vždyť život je jen karneval, v němž 
stokrát změníte masku. 
 
Oznámení 

 
Oznamujeme, že dne 25.8.2008  byli oddáni                                              

slečna Blanka Šebestová a pan Martin Tomek 
Starovičky č.p. 231 

Zakončení sezóny 2008 
          
     V minulém čísle zpravodaje jsem Vám popisoval rychlý 
nárůst výkonnosti a to díky zapůjčenému novému kolu. To 
vše se otočilo při posledních dvou závodech ČPH, kdy 
jsem se vrátil ke svému starému kolu. Předposlední závod 
handbike se konal v krásném beskydském prostředí 
ve Frenštátu p. Radhoštěm, kde se jel silniční závod 
s názvem Velká cena Lašska. Pro 
naši kategorii byl přichystán závod 
dlouhý 30 km s docela pěkným 
profilem trati. Na start se postavila 
celá česká a slovenská špička. 
Ihned po startu jsem se držel ve 
vedoucí skupině a to až do mého 
přecenění fyzických sil, kdy jsem 
v prvním kole nastoupil do čela 
pelotonu a vedl celou skupinu. To se 
mi následně v náročném terénu 
vymstilo, což jsem posléze pochopil, 
když jsem byl nemilosrdně sjet 
skupinou závodníků. Dál jsem již 
bojoval sám se sebou a to až do cíle 
závodu, kde jsem se mohl jen 
proklínat za moji taktickou chybu a 
čtvrté (bramborové) místo.  
        Finálový závod ČPH se konal 
poslední srpnový víkend na 
brněnském výstavišti a byl tak pro mě domácím závodem, 
kde jsem chtěl předvést co všechno jsem za celý rok 
dokázal natrénovat. Na programu byl handbikerský 
půlmaratón. Tomuto jsem podřídil veškerou možnou 
přípravu, dokonce jsem vyrazil pár dnů předem trénovat na 
závodní okruh na výstavišti. Zde jsem potřeboval doladit 
průjezd zatáčkami, což není moje silná stránka. I tohle se 
mi povedlo a tak jsem v den závodu odjížděl s pocitem, že 
dnes budu bojovat o stupně nejvyšší. Po dobrém 
rozježdění jsem přijížděl na startovní čáru pro měřící čip a 
již jsem chtěl zůstat na startovní čáře a soustředit se na 
start, ale shodou okolností přijel můj kolega, že se jede 
ještě projet. Podle mých hodinek na pulsmetru bylo ještě 
10 minut do startu a tak jsem vyrazil s ním. Po cestě jsme 
rozebírali týmovou  taktiku na závod a při příjezdu na 
cílovou rovinku jsme již jen slyšeli ránu ze startovní pistole. 
Byli jsme vzdáleni asi 400 metrů od startu a všichni již 
odstartovali. S kolegou jsme se na sebe nevěřícně podívali 
a jali se tuto ztrátu dohnat. První kola jsme opravdu jeli co 
to šlo. Ve třetím kole, z celkových jedenácti, se nám 
podařilo dojet druhou vedoucí skupinku. Bylo nám jasné, 
že vedoucí jezdce již nedostihneme a tak jsme se rozhodli 

jedno kolo „spočinout“ ve větrném stínu této skupinky a 
trochu zregenerovat síly na závěr závodu. Bohužel, naše 
skupinka začala značně zpomalovat z tempa, já to 
nevydržel a tak jsem vyrazil k úniku. Tohoto jsi jeden 
z mých soupeřů všiml a vyrazil k mému stíhání. Do konce 
zbývala ještě polovina závodu a já se svým soupeřem 

sváděl marný boj o střídání pozic 
v naší, již jen dvoučlenné, skupince. 
Do konce závodu jsem ho přitáhnul a 
jelikož byl odpočinutý vozením se za 
mými zády, bez větších problémů mě 
na cílové rovince přespurtoval a já 
dokončil závod dva metry za ním na 5. 
místě. Těžko říci jak by vše dopadlo, 
kdybychom s kolegou nezmeškali start, 
ale to jen kdyby. Ale alespoň jsem si 
zase zlepšil svůj osobní rekord na 
půlmaratónské trati.  
        Nyní již začínám se zimní 
přípravou, takže uvidíme na jaře jak se 
mi povedla. Na novou sezónu se mi 
podařilo díky mým sponzorům: Truck 
centrum Bízovi, Lomax s.r.o., 
Chladníček autodíly s.r.o., obec 
Starovičky, Thermal-trend s.r.o., 
Racio s.r.o. pořídit zcela nové, 

speciální, závodní kolo, objednané přímo na míru od 
německého výrobce. Děkuji proto všem, kteří mě v této 
sezóně podporovali, ať již finančně nebo morálně. Děkuji. 
Můj cíl do dalšího roku je se nadále zlepšovat 
v dojezdových časech a místech umístnění, což jak doufám 
s novým kolem nebude snad až tak těžké.   
Pokud se budete chtít podívat co se zrovna děje za závody 
handbike nebo v jaké fázi je moje příprava, je to možné na 
www.stanislavbiza.cz . 
 
Dobré umístnění v sezóně 08 
3.místo - MČR Handbike v půl maratónu 2008 ( druhý 
vicemistr ČR) 
2.místo - Horská časovka na Skřítek ČPH 
3.místo - ČPH Praha 
3.místo - ČPH Počerady 
3.místo - ČPH Nové Město nad Metují 
3.místo - ČPH celkové pořadí v kategorii HC-C 
4.místo - IPC Těrchová, Slovenská republika 
1.místo - v celkovém pořadí cyklistických závodů 
Jesenického šneka - kat. Handbike                                
(SB) 

http://www.stanislavbiza.cz


Seriál o třídění a recyklaci odpadů 
 
Třídění nápojových kartónů 
Nápojové kartóny (krabice na nápoje) patří mezi velmi populární obaly. Jsou tvořeny 
dvěma nebo třemi druhy materiálů, přičemž hlavní součástí je vysoce kvalitní papír, 
přes 70% hmotnosti obalu. Pro zajištění nepropustnosti obalu je nápojový karton 
vybaven polyetylenovou fólií, pro zajištění trvanlivosti obsahu bývá doplněn ještě fólií 
hliníkovou. Právě pro svůj obsah vysoce kvalitního papíru je vyhledáván papírnami 
jako zdroj cenné suroviny. Nápojový karton se proto zpracovává stejně jako sběrový 
papír, rozvlákňuje se. Zbylý odpad v podobě plastových a hliníkových fólií se v 
Evropě  používá zejména pro výrobu páry a tepla, případně speciálních lisovaných 
výrobků. V ČR se zpracováním nápojových kartónů zabývají např. papírny v Bělé 
pod Bezdězem a Předklášteří u Tišnova. Obě papírny nápojový karton rozvlákňují. 
Odpad vzniklý z rozvláknění lze navíc použít k výrobně stavebních desek, čímž se 
zabývá společnost VUVL v Hrušovanech u Brna. Třídit nápojový karton je velmi 
snadné, prázdný nápojový karton stačí jen vypláchnout malým množstvím vody a pak 
jen předat na to správné místo. Sbírá se buď do nádob označených samolepkou 
nebo do speciálních pytlů, které se po naplnění odkládají na příslušná sběrná místa. 
Po svezení se dotřídí,   slisují do balíků a převezou do papíren k recyklaci. 
  
V naší obci se karton třídí do plastových pytlů a odevzdává se na 
sběrném dvoře. Nápojový karton je předáván na třídící linku, kde se  
dále dotřiďuje a předává ke zpracování. 
 
Třídění kovů 
Třídění kovů má u nás dlouholetou tradici. Jedná se o surovinu natolik zajímavou, že 
se jí mnoho firem intenzivně věnuje a kovové odpady od občanů vykupují. Proto se v 
drtivé většině případu kovy nesbírají v obcích do nádob. Pro třídění kovů platí dvě 
základní pravidla. Prvním  je třídění podle materiálu na železné a neželezné kovy a 
druhé, které vylučuje ze sběru kovy znečištěné nebezpečnými látkami, tedy 
nebezpečné odpady, které se musí sbírat odděleně a  odkládat na sběrné dvory, 
nebo při mobilních sběrech. Vytříděné kovy se zpracovávají v hutích, kde se z nich 
vyrábějí nové kovové výrobky. Ušetří se při tom velké množství energie ( u hliníku až 
90%) a primárních surovin, železný šrot je nezbytný pro úspěšnou výrobu nové oceli.  
 
V naší obci se kovy odevzdávají do výkupen v Hustopečích. Kovy lze 
odevzdat i při nepravidelném sběru místních organizací. Kovy lze 
odevzdat i ve sběrném dvoře.  
 
Třídění bioodpadu 
Bioodpad patří mezi nejproblematičtější složky komunálního odpadu, protože 
neustále mění své vlastnosti, rozkládá se a velmi často zapáchá. Na skládkách 
zapříčiňuje vznik skládkového plynu, ve spalovnách příliš nehoří. Každý rodinný 
domek se zahradou by měl být vybaven domácím kompostérem, kde by měl 
bioodpad skončit. Pro obyvatele sídlišť to je většinou neřešitelný problém, i když i k 
nám se rozšiřují tzv. drtiče odpadu připevněné k sifonu kuchyňského dřezu, které 
odpad nadrtí a spolu s odpadní vodou odtečou kanalizací. Ovšem je nutné, aby 
kanalizace byla napojena na čistírnu odpadních vod. Proto se pomalu zakládají 
kompostárny menších velikostí, které bioodopad zpracovávají. Bohužel není s nimi 
prozatím dostatek zkušeností, navíc kvalita bioodpadu sebraného ve městech není 
dobrá, obsahuje mnoho příměsí (fólie, sklo, kovy), které zhoršují úroveň vzniklého 
kompostu.  
 
JAK se odpady zpracovávají, recyklované výrobky 

 
„Recyklační seriál je u konce. Závěrečný díl popisuje i závěr „života odpadů“: 
jejich zpracování – recyklaci.  
 

Na úvod si zopakujme:  
                                            Co je to recyklace? 
 
    Při recyklaci jsou zpracovány odpady na nové materiály. Každý z nás svým 
chováním přímo ovlivňuje další „život“ odpadu – pokud ho správně roztřídíte, umožní 
tak jeho recyklaci a znovupoužití; pokud ho vyhodíte do popelnice, odpad se uloží na 
skládce nebo se jinak bez dalšího využití zlikviduje.  
     V minulém díle jste se dozvěděli, jak se odpady dotřiďují na jednotlivé druhy tak, 
aby bylo možné je dále zpracovat na recyklované výrobky. 

 
Recyklace papíru  
     Slisovaný sběrový papír poslouží 
k výrobě nového papíru, stejně jako 
když se vyrábí ze dřeva, přidává se do 
směsi na výrobu papíru. Papír je 
možné takto recyklovat asi pětkrát až 
sedmkrát.  
     Výrobky z recyklovaného papíru: 
novinový papír, sešity, lepenkové 
krabice, obaly na vajíčka, toaletní papír 
apod.  
 
Recyklace skla  
     Vytříděné sklo se rozdrtí a přidá do 
výchozí směsi k výrobě nového skla. 
Nejčastěji se takto vyrábí lahve na 
minerálky a pivo a jiné skleněné 
výrobky. Ušetří se při tom mnoho 
energie a surovin, přičemž sklo se dá 
takto používat vlastně  donekonečna. 
 
Recyklace plastů 
     Každý druh plastů je zpracováván 
jinou technologií, protože mají odlišné 
složení a vlastnosti. Z PET láhví se 
vyrábějí vlákna, která se používají jako 
výplň zimních bund a spacáků nebo se 
přidávají do tzv. zátěžových koberců. 
Z fólií (sáčků a tašek) se opět vyrábějí 
fólie a různé pytle, např. na odpady. 
Pěnový polystyren slouží k výrobě 
speciálních cihel. Ze směsi plastů lze 
vyrábět odpadkové koše, zahradní 
nábytek, zatravňovací dlažbu, 
protihlukové stěny u dálnic apod.  

 
    Jak sami vidíte, díky vaší 
spolupráci při recyklaci odpadů 
vznikne mnoho užitečných 
výrobků. 
 
 
Svoz odpadu: 
 
LISTOPAD 
  3.11.2008 v pondělí 
14.11.2008 v pátek  !!! 
 
PROSINEC 
  1.12.2008 v pondělí 
15.12.2008 v pondělí 
30.12.2008 v úterý !!! 



Z naší školičky 
 

Se učit, se učit, se učit 
     Téměř motto  jednoho  filmu 
připomíná, že několika  řádky se  
dostaneme do sfér místního edukačního 
procesu. Nový školní rok 2008/09 začal 
tradičně slavnostním  zahájením za 
účasti pozvaných hostů a rodičů. 
Vzhledem  k velmi rozsáhlým stavebním 
úpravám, které proběhly během 
prázdnin se  málem nechtělo věřit, že se 
podaří uskutečnit bezproblémový 
rozjezd mateřské a základní školy,  
včetně školní jídelny i školní družiny. Po 
hektickém  úklidu  uvnitř budovy i v okolí 
školy se všichni pracovníci těšili  na 
vyučování  v „nové“ škole. Personální 
obsazení na všech úsecích našeho 
zařízení zůstalo beze změn. Jen žáčků 
v tomto školním  roce  mírně  ubylo, což   
komplikovalo spojení jednotlivých  tříd i  
stanovení rozvrhu hodin. Ale již  příští 
školní rok se rýsuje počtem  žáků 
skutečně optimisticky.   
Jaké  akce  v horizontu  několika měsíců 
plánujeme? 
     Vlastivědné vycházky do blízkého 
okolí obce, rozjezd  zájmových kroužků 
v rámci činnosti školní družiny, zajištění 
výuky náboženství, klání o nejlepšího 
recitátora, drakiádu  i připomínání 
místních tradic a to vše v září. Říjen 
bude ve znamení  tradiční sběrové 
soutěže ve sběru papíru, realizace  
výstavky plody podzimu, bude 
pokračovat plavecký výcvik  žáků druhé 
a třetí třídy. Besedy se žáky se zaměří 
na prevenci negativních jevů ve 
společnosti. 
     Na listopad je  naplánována návštěva  
Policie ČR v Hustopečích a také  
výchovný koncert a návštěva 
divadelního  představení. Nelze 
opomenout ani panelovou diskusi o 
dětských knihách v místní knihovně. 
       Náměty i realizace  mimoškolní 
prosincové činnosti budou  už  informací  
dalšího  čísla místního zpravodaje. 
     Reaguji  též na časté dotazy o 
případných dnech volna a prázdninách 
žáků, které Ministerstvo školství 
stanovilo do konce  tohoto kalendářního 

roku. Podzimní prázdniny  
       připadnou na   
27. – 29.  října.  
Vánoční prázdniny 
budou zahájeny  
v pondělí 22. prosince 
a skončí v pátek       
2. ledna. 
     Závěrem bych rád 
poděkoval všem 

zainteresovaným  
zastupitelům, 

starostovi  i 
místostarostovi obce 
za skutečně 
maximální snahu 

materiálně  
zabezpečit a inovovat  
místní školu, která se 
tak stává  jistým 

estetickým centrem obce. 
     V dalších  letech se nepochybně  
projeví, že investice tímto směrem jsou 
prioritami logickými, prioritami 
kultivovaných radních, kteří  si jsou 
vědomi své odpovědnosti do 
budoucnosti Staroviček. 
                              Dr. Karel Pavliňák ř.š.  
Žloutenka kolem nás 
      Jedná se o závažné onemocnění 
jater, hepatitida, dokáže na dlouho  
znepříjemnit život. Můžeme se tomuto 
onemocnění nějak bránit, co dělat, 
abychom se jím nenakazili? 
     Žloutenka je  nejčastěji virového 
původu a známe několik typů. U typu A 
se nákaza přenáší především 
infikovanými potravinami – nemytým 
ovocem a zeleninou, konzumací 
infikované vody, nedostatečně tepelně 
upravenými potravinami. Hepatitida typu 
A  propuká 15-20 dnů poté, co byl  
organismus napaden virem. Její projevy 
připomínají chřipku. Některým 
nemocným navíc zežloutne kůže a oční  
bělma, ale není to pravidlem, takže  toto 
onemocnění lze snadno přechodit. Na 
toto onemocnění  existuje pouze 
podpůrná  léčba, klid na lůžku, léky, 
které chrání játra a vitamíny. Nemocný 
je izolován od okolí. Podmínkou 
úspěšného uzdravení  je přerušení 
sportovních a pracovních aktivit. Tento 
typ žloutenky ohrožuje  nejvíce  
předškolní  a školní děti. 
     Žloutenka  typu B je také virové 
onemocnění. Virus se dostává do těla  
prostřednictvím infikovaných tělesných 
tekutin – slinami, krví, sekrety.  Ve 
vážném ohrožení  jsou především mladí 
lidé, kteří si aplikují nitrožilně drogy a 
zákazníci  piercingových a tetovacích 
salonů. Získat ji lze také  společným 
používáním zubních kartáčků a  holících 
strojků s infikovaným člověkem. 
Inkubační doba  je až půl roku! Příznaky 
nemoci také připomínají chřipku, přidává 
se svědění  kůže a dalším znakem je 
tmavá moč a světlá stolice. Léčba 
probíhá podobně jako u typu A. U 
některých nemocných se příznaky 

nemusí téměř objevit. 
     Posledním typem žloutenky  je 
hepatitida typu C. Přenáší se pouze krví. 
Nyní se nejčastěji šíří  zejména mezi 
mladými narkomany a v nekvalitních 
salonech, kde se provádí  piercing  a 
tetování.  
Lze žloutence předejít? 
    Nic nepokazíme důslednou  
hygienou, tedy pravidelným mytím 
rukou. Samozřejmostí musí být omývání 
ovoce, zeleniny, pijeme jen  ověřenou 
vodu. Určitě se vyplatí zvážit očkování, 
zatím jsou k dispozici  jen vakcíny proti 
žloutence typu A a B. Očkovací látky 
neobsahují žádný virus, není tudíž  
důvod obávat  se  nákazy z očkování. 
     Ve škole je důležité z hlediska 
prevence zajistit dostatečné množství 
hygienických potřeb, řádný úklid, 
zejména sociálních zařízení a stálé  
zdůrazňování zásad osobní hygieny. 
Není ohrožen  plavecký  výcvik, ani není 
nutno omezovat tělesnou aktivitu žáků. 
Pochopitelně, pokud  není hlášen výskyt 
žloutenky. Z hlediska prevence 
hepatitidy  není nutné ani upravovat  
stravovací režim a jídelníček. Vydatně  
napomáhají rodiče, kteří  vedou své děti 
k dodržování zásad osobní hygieny.  
                                   Dr. Karel Pavliňák 
První den ve školce                                    
     Prázdniny utekly jako voda a nastal 
tak očekávaný den 1. září. Na tento den 
se těší snad nejvíce malé děti, paní 
učitelky zase mají obavy z reakcí na 
nové prostředí u nově příchozích dětí. 
Ale tak, jako v minulém roce, i tento 
nový školní rok začal bez velkých 
slziček a žádná maminka 
nezanechávala své dítě uplakané. V 
letošním školním roce se nám podařilo 
naplnit mateřskou školu do posledního 
místečka. V personálním obsazení 
nedošlo k žádným změnám. O děti se 
starají p. učitelky Novotná a Blažková a 
o čistotu dbá p. Mazůrková. V novém 
školním roce přejeme dětem krásně 
prožité chvíle v mateřské škole plné 
pohody a radosti. 
                      kolektiv zaměstnanců MŠ 

 
 
nakreslila Antonie Nečasová 
 



Dýňování aneb společné tvořivé odpoledne
 

      Ve středu 8.10. jsme se sešli na školní zahradě. Děti s rodiči si přinesli 
dýně, přírodniny, dobrou náladu a mohlo se začít. Zanedlouho byli první 
dýňáci hotovi. Každé dítě si svého dýňáčka pojmenovalo. Tak se na zahradě 
zrodil Ušoplesk, Mikckeymouska, Vongo, Rohatec, Blesk a další. Přehlídka 
dýňáků teď zdobí vstup do školy a děti s rodiči odcházeli se sladkou 
odměnou.  
za kolektiv MŠ  Alena Blažková   
 
Hody v MŠ 

 
     Týden před vypuknutím tradičních místních hodů jsme si s dětmi udělali 
malou průpravu. Začalo to stavěním májky, kterou si děti nazdobily. Vázáním 
barevných stužek si děti procvičily způsob zavazování. Nacvičovali jsme 
pochod a došlo i na taneček – valčík, polka. Vrtěnou jsme vynechali z důvodu 
absence některých děvčat. Děti byly seznámeny s rozmanitostí krojů našeho 
kraje. Při pečení „hodových koláčů“ jsme si pěkně zazpívali. Užili jsme si tak 
pohodový předhodový týden.                                                                             
za kolektiv MŠ Novotná P.  
 
Postřehy našich prváků  
 
Hody 2008 
 
Byl jsem na kolotočích, na trampolíně, na 
skluzavce. Šli jsme do hospody na sodovku, koupil 
jsem si balonky a šli jsme domů. 
Petr Zeman, 1.tř. 
 
O hodech jsem byl v kroji, ale netančil jsem. 
Juchal jsem. Byl jsem na autodráze, trampolíně, 
ruském kole. Koupil jsem si balonek a pušku. 
Vašík Holacký, 1.tř. 
 
 
Já jsem byla na kolotoči, na autodráze. Snědla jsem cukrovou vatu, koupila 
mamce srdíčko, taťkovi formuli-lízátko. Sobě panenku. 
Nela Smutná, 1.tř. 
 
Byl jsem na kolotoči, vozil jsem se na lodi, ruském kole. Koupil jsem si pušku. 
Také jsem byl v kroji. Bylo to dobrý. 
David Veselý, 1.tř. 
 
Podzimní příroda 
 
Šípkový keř 
Rostu na zahrádce u Zachů. Jsem zelený a malý keř. Mám na sobě červené 
šípky a na podzim  celý zčervenám. Aú, co to? Děti  trhají šípky pro maminku 
na čaj. Moje děti – šípky plavou ve vodě. 
                                                                                                                                                                 
Marek Zach, 2.třída 
 
Listnatý strom 
Jsem velký listnatý strom. Listy mám ve tvaru srdce a bílé nebo růžové květy. 
Z mých květů se vaří zdravý čajíček. Moje větve jsou hezké, dřevěné a tenké. 
Na podzim se otřesu a shodím své listy. A je mi pěkná zima! Fouká na mě vítr 
a prší! Brr ….. no a v zimě mě zase zakryje sníh. A tak to jde pořád dokolečka.  
                                                                                                                                                                        
Míša Langová, 2.třída 
 
Jehličnatý strom 
Ahoj, jsem jehličnatý strom a mám pěkné jehličí. Jehličky pěkně píchají. 
Rostou na mě šišky, které pevně držím. Někdy mě nějaký děda uřízne … au 
….au  to to bolí. To pak hrozně křičím. Nejhorší to bude na Vánoce. To musím 
držet vánoční ozdoby a řetězy. Také se hodně bojím. Víte proč? To přijde 
někdo s pilkou a uřeže mě …. Pak stojím u nich v obýváku, bez kámošů a je 
mi smutno. 
                                                                                                                                                      
Honzík Procházka, 2.třída 
foto: děti ve školce pod májou a nácvik tance 

 
Perličky ze školních lavic 
 
Kdo byl první člověk ve vesmíru? - Jarin 
Alexandrovič Gagarin. 
Jak se jmenovaly Krokovy dcery? - Teta, Zub a 
Libuše. 
Jaké plody má dub? - Žaludky.  
 
Ze školní družiny 
 
     Když svítí sluníčko, rádi chodíme na nové 
pěkné dětské hřiště před školu, ale ani větrné 
počasí nám nevadilo, 
protože jsme ho využili k drakiádě. Papírové 
draky jsme pouštěli na kopci za školou. 
Pozorovali jsme, jak dráčci vesele poletují. 
Jeden neposedný drak se nám zapletl do 
koruny stromu, ale nakonec jsme ho 
vysvobodili a zase se mohl zapojit do létání s 
ostatními.  
     Na podzimních vycházkách jsme si nasbírali 
různý přírodní materiál, například kaštany, listy, 
kukuřičné šustí, bobule, který jsme využili k 
výrobě výrobků, které zdobí chodbu školy. 
 
                  Adéla Janoušková 
                                                Šárka Cigánková  
 



Ukázka školních prací 
 
Druháci zpovídali prvňáky 
Míša Langová : Víš, kolik máš roků? Baví tě škola? Líbí se ti přestávka? 
Nela Smutná : Mám 6 roků. Ano, líbí se mi tu. Baví mě přestávka-hračky. 
 
Marek Zach : Jaké učebnice se ti nejvíce líbí? Co už umíš? 
David Veselý : Líbí se mi Živá abeceda, knoflíky a počítač. Umím přečíst své 
jméno a jméno bráchy. 
 
Jan Procházka : Líbí se ti ve škole? Umíš počítat? 
Václav Holacký: Líbí se mi tu. Umím počítat do 16, ale neumím číst. 
 
Marek, Míša, Honzík : Jak se ti líbí p.učitelka? Co se ti ve škole nelíbí? 
Petr Zeman : Je srandovní. Mě se líbí úplně všechno!  

 
Plody podzimu 
Ve škole jsme si uspořádali výstavku "plody podzimu". 
Přinesli jsme ovoce, zeleninu. Někdo z domu, někdo od babiček. 
Viděli jsme spoustu plodů, které jsme ani neznali - např. lilek! 
V košíku od Marka Zacha jsme objevili: hrozny, jablka, ořechy, dýně, 
3 druhy cibulí, patizony, cukety a dokonce i chilli papričky. 
Bylo toho hodně, všechny podstavce jsme zaplnili do posledního 
místečka. 
Míša Langová, Honzík Procházka,  Marek Zach, 2.tř. 
 
Podzim 
Září, říjen, listopad 
a máme tu chlad. 
Chodím s tátou ven, 
pouštím pejska polem. 
Pouštím draka do oblak, 
je to prostě tak. 
 Míša Langová , Marek Zach 2.tř., Davídek Veselý, 1.tř.  

 
Jak se asi cítí podzim? 
 
Dýně 
Ahoj, jsem dýně a spokojeně si ležím na poli. Au!!! Někdo do mě kope a už mě  
i trhá. A teď mě vydlabuje. Fuj! Je ze mě strašák! Straším na zahradě u Zachů. 
Marek Zach, 2.tř. 
 
Drak 
Kluk si mě koupil v obchodě. Doma mě sestrojil a už mě jde pouštět. Je se 
mnou na louce a letím do oblak. Vidím celé Starovičky. Vidím hřiště, děti u 
školy... auu.. padám. Havárka! Srazil jsem se s jiným drakem. To je můj konec. 
Honzík Procházka, 2.tř. 
  
Strom 
Já jsem strom. Držím jablka. V období podzimu mě lidé češou. Už je tu pán  
a trhá mé jablíčka do svého košíku. Bolí to. Zůstal jsem úplně holý.  
Michaela Langová, 2.tř.  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

nakreslil : Petr Zeman 1.tř 



Kulturní servis 
 
Nové knihy v místní knihovně
Beletrie pro mládež 
Brezina Thomas   -  Pomsta železných  
                                havranů 
Brezina Thomas   -  Hrozba ledového 
                                bojovníka 
Brezina Thomas   -  Vzkříšení ohnivého 
                                démona 
Brezina Thomas   -  Frankensteinův 
                                mrakodrap 
Brezina Thomas   -  Kledba slepého mága 
Brezina Thomas   -  Klub záhad - Démon 
                                ticha 
Brezina Thomas   -  Klub záhad – 
                                Loď duchů 
Brezina Thomas   -  Klub záhad – Upíří  
                                rakev 
Brezina Thomas   -  Klub záhad – Zloděj 
                                mrtvol 
Brezina Thomas   -  Zpěvákův amulet 
Blytonová Enid     -  Tajemství tajného pokoje 
Blytonová Enid     -  Tajemství ztraceného náhrdelníku 
Blytonová Enid     -  Záhada starého klepadla 
Blytonová Enid     -  Záhada tajného dopisu 
Pracovní doba v knihovně: Pondělí     16.00 – 18.00 hodin 
                                               Čtvrtek      17.00 – 19.00 hodin 

Beletrie pro dospělé – zapůjčeno od místní 
čtenářky 
Small Bertrice      Nebezpečná svůdnice 
Small Bertrice      Čas lásky 
Small Bertrice      Milovat znovu               
Small Bertrice      Výchova lady Lucindy         
Small Bertrice      Podvedený vévoda 
Small Bertrice      Všechny sladké zítřky 
Small Bertrice      Nalezení ztracené lásky 
Small Bertrice      Skye O´Malleyová  
Small Bertrice      To srdce mé 
Small Bertrice      Skotská nevěsta 
Small Bertrice       Adora 
Small Bertrice      Půvabná vévodkyně 
Small Bertrice      Ďábelská kráska 
Small Bertrice      Oslnivá láska 
Small Bertrice      Otrokyně lásky 
Small Bertrice      Vzpomínka na lásku 
Small Bertrice      Intriky a láska 

                          Small Bertrice      Divoká růže 
                          Small Bertrice      Divoká Jasmína 
                          Small Bertrice      Lásko, nezapomeň 
                          Small Bertrice      Má čarodějka 
 
 

Pranostiky
Říjen 
Mrazy v říjnu – hezky v lednu, krásný říjen – studený leden. 
Říjen když blýská, zima plíská. 
Deště v říjnu znamenají příští úrodný rok. 
 

Listopad 
Když na den Dušiček jasné počasí panuje, příchod zimy to 
oznamuje. 
Na svatého Martina bývá dobrá peřina. 
Ondřejův sníh zůstane ležet sto dní.

Významné dny 
Listopad 
Druhý čtvrtek v listopadu – Světový den jakosti (kvality), 
vyhlásila Evropská organizace pro jakost, slaví se od roku 
1989. 
Třetí čtvrtek v listopadu – Mezinárodní nekuřácký den, slaví se 
z podnětu Mezinárodní unie boje proti rakovině, v ČR 
se slaví od roku 1992. 
Neděle před Slavností Krista Krále – Den bible, má 
připomenout význam Knihy knih (vyhlašuje ho Česká biblická  
společnost). 
2.11. Památka zesnulých 
11.11. Den veteránů – svátek připomíná ukončení 1.světové 
války (11.11.1918 v 11.00 hod bylo podepsáno příměří).  V ČR 
se slavil poprvé roku 1999. 
11.11. Den proti drogám 
13.11. Mezinárodní den nevidomých 
13.11. Světový den diabetiků – tento den byl zvolen k výročí 
narození objevitele inzulínu kanadského lékaře a nositele 
Nobelovy ceny Frederika Bantinga 
15.11. Den vězněných spisovatelů 
16.11. Mezinárodní den tolerance 
17.11. Mezinárodní den studenstva 
17.11. Den boje za svobodu a demokracii – st. svátek ČR 
19.11. Světový den prevence týrání a zneužívání dětí 

 
20.11.  Den zprůmyslnění Afriky 
20.11.  Světový den dětí (připomínka přijetí Deklarace 
práv dítěte) 
20.11.  Světový den chronické obstrukční plicní nemoci 
21.11.  Světový den pozdravů 
21.11.  Světový den televize 
25.11.  Mezinárodní den proti násilí na ženách (vyhlásila 
OSN v roce 1981) 
29.11.  Mezinárodní den solidarity s Palestinským lidem 

       Prosinec 
1.12.   Světový den boje proti AIDS 
2.12.   Mezinárodní den za vymýcení otroctví 
3.12.   Mezinárodní den osob s postižením 
5.12.   Mezinárodní den dobrovolníků pro hospodářský a 
sociální rozvoj 
7.12.   Mezinárodní den civilního letectví 
10.12. Den lidských práv 
18.12. Mezinárodní den migrantů 
21.12. Úmluva o světovém dárcovství 
21.12. Zimní slunovrat 
24.12. Štědrý den 
25.12. 1.svátek vánoční 
26.12. 2.svátek vánoční 
29.12. Mezinárodní den biologické rozmanitosti

Podzim u Kadetů 
     
     Nastal podzim, čas barevného listí, rozoraných polí, 
horkých voňavých čajů a delších podzimních večerů. Mám 
dobrou zprávu pro všechny příznivce divadla, ale i pro ty, kteří 
nestihli nebo nemohli zhlédnout poslední nastudovanou hru 
našich ochotníků „Treperendy“. Tuto komedii Carla Goldoniho 
odehrají naši divadelníci dne 26.10.2008 v 17.00hod ve Staré 

Břeclavi. Kadeti se také zúčastní 
nesoutěžní divadelní přehlídky 
„Šmardovo sousedské divadlo“ v 
Hustopečích a to dne 8.11.2008 v 
19:30 hod.  Všichni jste srdečně 
zváni.                                        (RH) 



Hody 2008 
    S přípravami letošních hodů jsme začali již v měsíci 
červnu. Přivítali jsme 
mezi námi nováčky a 
pustili jsme se do 
nacvičování našich 
tanečních dovedností, 
písní a verbuňku. 
Naplno nám zkoušky 
začali v červenci, kdy 
jsme se scházeli 
zhruba dvakrát do 
týdne a to až do konce 
srpna. Začali jsme 
s přípravami sól, 
výzdobou sálu a 
zařizovali jsme další 
věci, které jsou 
k uskutečnění hodů 
důležité. Vrcholem 
příprav byl odjez mužské chasy pro 
máju. Vyrazili ve středu ráno směr 
Poštorná. Odpoledne byli i s májou 
zpět ve Starovičkách. Ve čtvrtek se 
pokračovalo čištěním máje i májek a 
s jejím zdobením. V pátek po 16. 
hodině se i přes nepříznivé počasí 
začalo se stavěním máje. Asi po 
hodině usilovné práce se máju 
podařilo úspěšně postavit. Už 
zbývalo jen, aby každý stárek 
postavil před dům své stárky májku. 
 Sobotní den hodů započalo 
zvaní stárků po obci za doprovodu 
DH Sokolky ze Šakvic. Zvaní  
skončilo s malým zpožděním. Stárci 
si rozdělili muzikanty a vydali se 
domů na oběd. Po přestávce na 
oběd se sešli stárci u prvního stárka 
Ondry Drobílka a za doprovodu 
Sokolky vyšli k první stárce Tereze 
Bízové. S děvčaty jsme je již 
netrpělivě vyhlíželi. Po odtancování 
několika písniček se vydal průvod k 
panu starostovi, který nám udělil 
právo hodů a symbolicky předal 
obecní prapor. Zde se také 
odtancovalo pár písniček a průvod se 
mohl vydat obcí, bohužel kvůli 
špatnému počasí, rovnou na sál. Na 
sále jsme přivítali několik přespolních a vyhlašovali sólo.  

Na řadu přišlo i nejmenšími očekávané sólo „čmeláci“, při 
kterém se rozdávali 
lízátka. Odpolední 
zábava skončila      
v 19. hodin. Po krátké 
přestávce mohla začít 
večerní zábava. Stárci 
si po příchodu na sál 
odtančili sólo a snažili 
se návštěvníkům hodů 
večer co nejvíce 
zpříjemnit až do 
ranních hodin. 
 

 V neděli po 
obědě se stárci sešli u 
druhého stárka Petra 
Šmerdy a za 
doprovodu DH 

Túfaranky se vydali ke druhé stárce 
Evě Myškové, kde jsme je již očekávali. 
Po odtancování se vydal průvod obcí 
na sál. Díky krásnému počasí proběhlo 
každoroční fotografování všech 
krojovaných. Po návratu na sál se 
vyhlásilo tradiční sólo „zapletačky“ a 
opět nesmělo chybět sólo „čmeláci“. 
Odpolední zábava skončila jako ta 
sobotní. Po hodině mohla začít zábava 
večerní a stárci se snažili o zábavu 
našich věrných návštěvníků hodů. 
 
Na přípravě hodů se podíleli: 
 

pár: Ondřej Drobílek - Tereza Bízová 
pár: Petr Šmerda - Eva Myšková 
pár: Zdeněk Svoboda- Lenka Doláková 
 
Sklepníci:  
 
Vojtěch Buchta – Tereza Prátová 
                    a chasa 
 

 Na závěr bychom chtěli 
poděkovat všem sponzorům, rodičům, 
všem co nám s přípravou hodů 
pomáhali a i těm, co se na hody přišli 
podívat.                                           (TB) 
 
 
 

 



Hodky 2008 
 
     Další víkend po hodech, tj. 
11.10.2008, se konaly hodky. Stárci 
vsadili na jistotu a objednali, jako každý 
rok, DH Lácaranku a myslím, že to byla 
výborná volba. 
            Po klasické zábavě přišla na řadu 
tradiční volba stárků. I když bylo tento 
rok potřeba najít jen čtyři páry, tak 
bohužel to byl docela problém, protože 
všichni „domácí“ se ztratili neznámo kam 
a na sále zůstali jen „přespolní“.  
     Naštěstí se volba podařila a čerstvě 
zvolení stárci mohli „starým“ stárkům 
vyhlásit tolik očekávané sólo. Letos 
padla volba na mimina, myslím že tento 
nápad byl více než dobrý, protože 

pozorovat některé dvoumetrové jedince 
v plence, s  bryndáčkem, dudlíkem a 
růžovou čepičkou je přinejmenším 
legrační. 
     Po tomto sólu následovala další 
tradiční sóla - „bosky, v trenkách“ a 
nakonec „bez košil“.  
     „Naše“ kapela se líbila a proto bavila 
účastníky až do čtvrté hodiny ranní, kdy 
si stárci odklikovali a odverbovali Trnavu 
a tímto byly letošní hody oficiálně 
ukončené. 
     Myslím, že teď nebudu psát jen za 
sebe, když napiši, že se letošní hody 
vydařily a že mohu za nás všechny 
poděkovat stárkům za přípravu a 

organizaci hodů.                   V.Drbola ml. 
 
Poděkování 
   Stárci a chasa by chtěli  tímto 
poděkovat následujícím sponzorům : 
obec Starovičky, zemědělské družstvo 
Klas Starovičky, pan Ing. Pavel 
Pěnčík, firma  Agrotec Hustopeče, pan 
Mojmír Očenášek, pan František 
Slaný, pan Jiří Svobodný, restaurace 
U Špagáta, potraviny U Tomků, pan 
Zdeněk  Trněný, pan Vlastimil 
Mazůrek, pan Vladimír Mazůrek, pan 
Bohuslav Strouhal, pan Antonín 
Klecandr. 

 

Seriál pro chovatele 
     Vážení chovatelé, 
     v dnešním díle našeho miniseriálu si povíme něco o výživě. 
Je to velmi složitá a zároveň důležitá součást chovu psa. 
Celková prosperita a harmonický vývoj zvířete se odvíjí právě 
od správné výživy. Dovolte mi, prosím, malou poznámku, že 
pes ani kočka nejsou přísnými masožravci, protože jsou 
schopni přeměnit rostlinnou bílkovinu a tuk na komponenty 
potřebné pro všechny tělesné funkce. Proto maso, jako zdroj 
bílkovin, by nemělo tvořit víc než polovinu jejich krmné dávky. 
 
   Jsou dva hlavní způsoby krmení psa. Ten první, složitější, je 
takový, že krmnou dávku připravujeme z různých surovin. Ten 
druhý, jednodušší a také lepší, že psovi předkládáme různé 
druhy kompletních krmných směsí, ať už ve formě suchých 
granulí nebo masových konzerv. Možno ještě zmínit třetí 
způsob a to kombinaci obou zmíněných. Jako naprosto 
nevhodné lze označit krmení psa kuchyňskými zbytky, protože 
ty obsahují různá koření, která jeho organismus nesnáší. 
 
   Pro omezený rozsah našeho příspěvku se mohu zmínit jen o 
několika obecně platných zásadách. Pokud se týká prvního 
způsobu výživy psa, nabízím Vám heslovitý přehled hlavních 
surovin a jejich funkce a význam v těle. Důležitý je nejen 

správný výběr, ale i poměr, protože jinak je krmná dávka 

nevyvážená a nedostatek  některých komponentů vede 
k různým poruchám ve vývoji zvířete.

 
KOMPONENT                       ZDROJ                                              FUNKCE V TĚLE 
BÍLKOVINY                            maso, ryby,                                       stavba kostí, obnova tkání, 
                                               mléko, vejce                                      udržuje růst 
TUKY                                     živočišné a rostlinné                          zajišťuje energii, zdravou 
                                               tuky a oleje                                       kůži a metabolismus 
SACHARIDY                          obiloviny, rýže,                                 dodává energii, zdrojem 
                                               těstoviny, brambory                          vlákniny 
MINERÁLNÍ LÁTKY 
Vápník                                    mléko, sýry, kosti,                             stavba kostí, 
                                               chléb, maso                                      práce svalů 
Fosfor                                     mléko, kosti, maso                           stavba kostí a zubů 
Železo                                    maso, chléb, zelenina                       součást krevního barviva 
Měď                                        maso, kosti                                       součást krevního barviva  
Hořčík                                     kosti, ryby, zelenina,                        stavba kostí, 
                                               obilí                                                   tvorba bílkovin 
VITAMÍNY 
A,D,E,K                                  mléko, maso, rybí tuk,                       ochrana kůže, růst kostí, 
                                               zelenina, vnitřnosti                            rozmnožování, srážení krve 
   
     V případě druhého způsobu 
krmení všechny tyto starosti 
odpadají, protože je za nás vyřešil 
výrobce. Průmyslově vyráběné 
kompletní krmné směsi jsou 
potravou s úplnou a vyváženou 
nutriční hodnotou. Respektují 

nároky štěněte, dospělého psa, 
kojící nebo březí feny, jakož i psa 
obézního nebo starého a 
nemocného.  
Na všechny tyto kategorie výrobci 
pamatují a vyrábějí pro ně kompletní 
krmiva. Samozřejmostí by měla být 

psovi vždy k dispozici miska 
s čerstvou pitnou vodou. 
       Více se nám do dnešní části 
nevejde, takže se s Vámi loučím a 
těším se na shledanou příště.       
                                                                      
MVDr.J.Svobodný 



Odhalení pamětní desky legionáři J. Komosnému    
     
     V těchto dnech si bude naše společnost připomínat výročí 
90-ti let od vzniku Československé republiky. Na mnoha 
místech se uskuteční oslavy či vzpomínková setkání, na 
kterých si připomeneme tento významný mezník v naší historii 
a připomeneme si také ty, kteří se o vznik samostatného státu 
zasloužili.  
   Ve Starovičkách bude v neděli 26. října odhalena pamětní 
deska rodákovi ze Staroviček, ruskému legionáři Jakubovi 
Komosnému, který padl v boji za samostatnost 
Československa. O tomto počinu rozhodli jednomyslně 
představitelé obce již na počátku letošního roku. Není to však 
myšlenka nová. K uctění památky J. Komosného mu věnovali 
pamětní desku místní legionáři již v roce 1937, kterou 
slavnostně odhalili na budově místní školy dne 4. července. 
Po nástupu nacismu však musela být deska z budovy 
odstraněna (pozn. v r. 1940) a po roce 1948 byla jakákoliv 
zmínka o legionářích nežádoucí. Z učebnic dějepisu, z historie 
i paměti národa byla jejich památka účelově vymazána. 
    Jakub Komosný se narodil ve Starovičkách, v domku čp. 84 
dne 4. srpna r. 1889 rodičům  Kateřině (rozené Krmíčkové) a 
Jakubovi Komosným. Dětství a mládí prožil v rodných 
Starovičkách. Zde navštěvoval obecnou školu, po jejímž 
absolvování se vyučil sklenářem.  
   Když v létě r. 1914 rozpoutaly tehdejší mocnosti celosvětový 
válečný konflikt, vztahovala se mobilizační povinnost i na 
Jakuba Komosného. Ve svých pětadvaceti letech patřil mezi 
75 starovičských mužů, kteří museli mezi prvními rukovat do 
rakouské armády. Jakub Komosný byl odveden a sloužil jako 
řadový voják u 24. polního pluku. Jednotka byla nasazena na 
ruskou frontu, kde během těžkých bojů v Karpatech v dubnu 
1915 padl J. Komosný do ruského zajetí. Byl internován do 
zajateckého tábora v Abdulině v Samarské gubernii.  
   Již před válkou se mladý Jakub Komosný zajímal o dění ve 
společnosti, angažoval se i politicky. Byl příslušníkem české 
sociální demokracie a proto je přirozené, že i on patřil mezi 
stovky mladých mužů, kteří vyslyšeli výzvy českých a 
slovenských vlastenců v čele s T.G. Masarykem a hlásili se do 
formujícího se československého vojska. Většina z těchto 
mužů mohla v zajateckých táborech v relativním klidu přečkat 
boje a po skončení války se ve zdraví vrátit domů. Přesto se 
rozhodli dát své vlasti vše, co měli. Rozhodli se opět prožít 
válečné hrůzy, ve jménu ideálu vybojovat svobodu své vlasti. 
Jakub Komosný byl po příjezdu do sběrného tábora 
v Borispolu v září 1917 zařazen k 7. střeleckému Tatranskému 
pluku, který byl součástí II. Divize československých vojsk na 
Rusi. Byl příslušníkem elitní 2. úderné roty na pozici střelce. 
Mezi významné a s hrdostí připomínané bitvy příslušníků 
Tatranského pluku lze řadit bitvy o Bachmač, Mariinsk, 
Novonikolajevsk, Irkutsk, Kaul, Čeljabinsk, Tomsk a obranu 

magistrály v úseku Novonikolajevsk-Tomsk.  
   Za statečnost v boji byl Jakub Komosný dne 24.6.1918 
rozkazem vojenského východního frontu povýšen do hodnosti 
svobodníka. V té době (pozn. v červnu 1918)  probíhaly těžké 
boje na transsibiřské magistrále, kde se v oblasti 
Nižněudinska pokoušely československé jednotky probít 
několikanásobnou přesilou sovětských vojsk. V tomto prostoru 
operovala i skupina pod velením kapitána Gajdy, složená 
z části 7. a 6. střeleckého pluku, ve které byl i Jakub 
Komosný. Skupina čítající asi 2000 mužů, se snažila probít 
dále po trati na východ, ve snaze spojit se s bojujícími 
československými jednotkami, které byly odříznuty na trati 
dále východním směrem. Následně se Gajdově skupině 
podařilo spojit s dalším oddílem kapitána Kadlece a takto 
posílená jednotka vítězí nad bolševiky a postupuje směrem na 
Krasnojarsk a Nižněudinsk.  
   Bitva o Nižněudinsk byla pro Jakuba Komosného bitvou 
poslední. Zemřel v boji za samostatnost Československa 
nedaleko železniční stanice Tyret na následky výbuchu 
bomby. Zemřel dne 3. července 1918 ve věku 29 let. Obětoval 
svůj život myšlence, které věřil a kterou se snažil všemi silami 
naplnit.  Místem jeho posledního odpočinku se stal malý 
hřbitov v Nižněudinsku. 
   Jakub Komosný patří mezi více než pět tisíc legionářů, kteří 
za naši vlast položili svůj život. Neměli to štěstí se do 
svobodné vlasti vrátit jako vítězové. Jejich hroby jsou rozesety 
na místech bojů po celém světě. Mnohdy jsou zaniklé, 
neudržované, často se ani neví, kde leží. Dluh, který my a 
další generace vůči těmto padlým máme, můžeme splácet 
alespoň tím minimálním – tím, že na ně nezapomeneme!                                           
 
                                                                          Zdeněk Trněný  
Použité prameny, texty a fotografie: Zborov, Praha 1947 
                                                         Památník, 2005

                                          
 
 
                                                                                              
                                                                                            
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
přehlídka rot 7. střeleckého pluku s generálem Gajdou v 
květnu 1918                           první státní znak po r. 1918 
 
 



Názory a komentáře 
 
90.let od vzniku Československa      
         Dne 28. října si připomeneme významné výročí. Uplyne 
90. let od vzniku samostatného Československa. V tento den 
si však nepřipomínáme jenom ustavení společného státu 
Čechů a Slováků, ale i získání svébytnosti a národní identity. I 
když Československo dnes již neexistuje, Česká republika je 
jedním z nástupnických států a 28. říjen 1918 je významným 
mezníkem v naší moderní historii.   
   O samostatnost národů zemí Koruny české usilovali čeští a 
slovenští politici v čele s T.G. Masarykem již delší dobu. Snaha 
na diplomatické půdě by jistě nebyla tak úspěšná, kdyby 
nebyla významně podpořena bojovým nasazením téměř 100 
000 legionářů na světových bojištích. Bez naší zahraniční 

armády bychom samostatnosti stěží dosáhli. ,,Spojenecký i 
nepřátelský svět věděl o Polácích, věděl o Srbech a tím i o 
Jihoslovanech vůbec – o nás a našich politických cílech věděl 
málo a nebyl by se pro ně rozhodl,…  … zahájili jsme 
vojenskou akci, která nás postavila na roveň národům 
bojujícím“, řekl ve svém hodnocení Masaryk.  
   Ano, především českoslovenští legionáři se zasloužili o 
prestiž a uznání naší země mezi vítěznými mocnostmi. Jim 
vděčíme za náš stát, za možnost rozvíjet naši kulturu a 
v konečném důsledku za to, že se jako suverénní národ 
můžeme stavět sebevědomě ostatním národům po boku.                                                                                                                  
                                                                          Zdeněk Trněný

 
Výsledky voleb do ZASTUPITELSTEV KRAJŮ 
konané ve dnech 17. a 18. října 2008  

   
    V naší obci bylo zaregistrováno celkem 614 
oprávněných voličů. Voleb se zúčastnilo celkem 225 
voličů, což představuje 36,64 %. Z tohoto počtu bylo 
224 platných hlasů, o které se rozdělilo celkem 12 
politických stran v následujícím pořadí:  
 
1) strana č. 48 ČSSD počet hlasů 61  
2) strana č. 12 KDU-ČSL počet hlasů 51  
3) strana č. 1 KSČM počet hlasů 41                    
             (HK) 
  
PODĚKOVÁNÍ    
 
     Rád bych touto cestou poděkoval panu starostovi, 
celému zastupitelstvu a všem, kteří se podíleli na projektu 
„klubovna“ s možností kondičního posilování.  
    Po třech měsících se přestavba v zadní části místního 
hostince u KD chýlí ke konci. Klubovna má vlastní šatnu, 
sprchu, toaletu a halu, kam se přestěhují posilovací lavice, 
stroje a nářadí. 
     Teď už zbývá jen pár posledních úprav a snad už 
v listopadu bude klubovna připravena pro všechny se 
zájmem udělat něco pro své zdraví, postavu a kondici.                                                                                                                              
Michal Spěvák   
 
foto: odklízení demoliční suti, prostor po demolici zdiva a 
stavebních úpravách 
 
 
 

P O Z V Á N K A 
    Myslivci uspořádají, tak jako každý podzim, 
„Poslední leč“, na kterou zvou všechny příznivce 
myslivosti, gurmány zatížené na pokrmy ze zvěřiny, 
milovníky tance při dechové hudbě a hráče, kteří 
budou mít možnost vyhrát cenu z bohaté tomboly. 
 

Kdy : 13. prosince 2008                                                               
Kde : v kulturním domě ve Starovičkách 
          od večera až do brzkého rána příštího dne                     
Za kolik : vstup bude volný     
                                                                                                        

 Myslivci se těší na vaši hojnou účast. 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Postřehy odjinud 
Cesta na Aconcaguu 
          Před několika lety jsem měl možnost strávit 
asi měsíc v Argentině a Chile, ale hlavně vysoko 
v pohoří Jihoamerických And. Až sem mě přitáhla 
touha vystoupat na nejvyšší vrchol jižní 
polokoule a celé Ameriky, horu s názvem 
Aconcagua. 
     Náš výchozí bod bylo Santiago de Chile, kam jsme přiletěli 
z Frankfurtu nad Mohanem s mezipřistáním v Buenos Aires. 
Odtud jsme po menších zmatcích s taxikářem jeli autobusem 
do argentinské Mendozi. Bohužel je to jediná možnost jak se 
tu přepravovat, koleje tu sice mají, ale vlaky po nich již dlouho 
nejezdí a z nádraží jsou tržnice. A koho zajímá co se na nich 
prodává, ať navštíví nejbližší vietnamskou tržnici u nás. 
      Zdejší autobusová doprava má dosti jinou podobu než na 
kterou jsme byli zvyklí z domova. Většina autobusů má 
neustále automaticky dofukovaná všechna kola, cestou se 
podává občerstvení, ale hlavní rozdíl je ve vybírání peněz na 
pokuty řidiče a úplatky pro celníky na hranicích. Celníci ho 
vždy velmi rádi přijmou, ale ne vždy s pozitivním  výsledkem 
pro cestující.  
     Také se tu člověk dost často setkává se sbírkami pro různé 
organizace, od hasičů po jeptišky. Motají se v uniformách s 
kasičkou všude tam, kde je dost lidí. Ani všude přítomná 
armáda se zátarasy člověku na klidu moc nepřidá. 
     Silnice na chilské straně ovívané větrem z Tichého oceánu 
lemují vysoké kaktusy. Kdežto za masivem And je příroda 
dosti chudá na cokoliv zeleného.Téměř osm hodin jízdy bez 
přestávky pustinou bez jediné vesnice, či benzinové stanice. 
     Zajímavé bylo i obrovské stoupání před hraničním 
přechodem. Tady postávaly desítky odtahových vozidel 
čekající na svou příležitost, jako supi na kořist. Ale podle 
spousty vraků kolem silnice bych neřekl, že jsou hojně 
využívány.      I náš řidič občas zastaví a nakoukne do vraku 
ve srázech, zda tam ještě někdo není. V Argentině mě udivuje 
spousta PET - lahví kolem silnice, vždy tam kde je nějaká 
boží muka, jak se říká u nás. Můj soused v autobusu mi 
vysvětluje, že je to od dob, kdy tady zemřel nějaký pár žízní. 
Od té doby nechávají projíždějící, kterých 
není mnoho,  nějakou tu PET láhev s  vodou  u těch křížků. 
Docela jsem to i chápal poté, co 

 foto : město Mendoza 

 

 

 

 

foto: město Santiago de Chile  

mi tenhle chilský chlapík neustale nabízel podivnou domácí 
tekutinu na hony vzdálenou od tequily prodávající se u nás. 
Moji dva společníci ji odmítli se slovy, že chtějí být ještě 
chvíli  na živu. Pravdou zůstává, že mě cesta ubíhala tak 
nějak lépe a hlavně jsem svému druhu s lahví čím dál lépe 
rozuměl.            V Mendoze jsem zjistil, jak moc se liší od 
Santiaga. Santiago je moderní město se vším všudy, 
moderní auta, domy, metro, spěchající lidé a hlavně všude 
přítomný nepořádek. Mendoza je sice čtvrté největší město 
Argentiny, ale co tady jezdí po silnicích, to je hrůza - totální 
vrakoviště nebo taky historický skvost. Nemají ani pruhy na 
silnicích, takže kolik aut se vleze vedle sebe, tolik jich jede. 
Podle toho také vypadají. S podivem je ale, že město je 
absolutně čisté. Nikde žádné odpadky a spousta stromů. 

     Mendoza je jako všechna jihoamerická města živá 
hlavně po západu slunce. Tak kolem desáté večer ožívají 
parky, terasy, restaurace a různá zákoutí. Hraje živá kapela 
a spousta lidí na periferiích před svými domky griluje.Také 
slovo hamburger tu dostává jinou podobu. Jeden dolar a 
zázrak místní kuchyně je váš. 
    Obrovský kus masa, ne mletého a to podle toho, jaké si 
vyberete a škála exotických příloh a omáček. Teď chápu, 
když se tady řekne: „Měl jsem k obědu hamburger“. Kolega 
sice zvládl hned tři, ale také si zasloužil uznaní majitele, 
který mu donesl čtvrtý se slovy: „Bonus“. 
     To, co trochu narušuje idylku Evropana, je přítomnost 
malých dětí, které pracují všude kolem vás. Například v 
obchodech vám dávají nákup do tašek a dlouho do noci 
obcházejí restaurace, kde vám položí na stůl různé cetky, 
jako třeba kalendáře, pohlednice, propisky atd. Potom si 
stoupnou do rohu a čekají, pokud se toho dotknete, jsou 
hned u vás a smlouvají cenu. Když si nikdo nic nepřeje 
v tichosti si to posbírají a odejdou. A hned je tu jiná 
skupinka s jinými cetkami a všechno se opakuje. 
      Fotbal, slovo často používané a všude přítomné.              
V restauracích se dokonce prodávají losy, které se 
několikrát za večer losují. Výherce dostane lístek na 
fotbalový zápas a sklidí ovace od ostatních hostů. Po 
utkání bývají ulice plné fandů skandujících až do rána, což 
je trochu nemilé, pokud chcete spát. Na druhou stranu 
výborné mendozské víno vás uspí na to tata. 

     Město Mendoza je výchozí bod pro všechny, kteří míří 
do hor a potřebují povolení ke vstupu. To se dá pořídit od 
20 do 160 dolarů na 20dnů.  

                           Ale to už je  jiný příběh.                                                    
                                                           Josef Pleskač  (Jack)                 



Kostel sv. Kateřiny ve Starovičkách 
     
   Uprostřed naší obce se nachází naše 
nejvýznamnější historická památka, to 
je kostel Povýšení sv. Kateřiny. 
Nemělo by význam opakovat, co už 
bylo napsáno o tomto objektu na jiném 
místě, proto se omezím jen na nové 
poznatky, které mohou případní další 
zájemci doplnit.  
     Budování středověké církevní stavby 
podléhalo určitým pravidlům, nic nebylo 
ponecháno náhodě. Pokud nejstarší 
zachovaná část kostela pod věží, která 
má tvar obranné hradní věže ukazuje na 
románský sloh, nedá se vyloučit 
13.století, kdy už tento sloh končil. 
Románský sloh charakterizovaly silné 
stěny a malá okna, která ovšem mohla 
být v následujících letech zvětšena. 
Délka, šířka i výška se řídily podle tzv. 
zlatého řezu. Středověký člověk žil v 
symbolech a také jim rozuměl. Tak se 
využívalo symbolického spojení světla s 
něčím nadpozemským, božským. Slunce 
byla metafora Krista. Tak jako rozhání 
paprsky vycházejícího slunce tmu noci, 
tak učení Ježíše Krista vede ke spáse 
duše a vítězství nad veškerým zlem. 
Využívání slunce jako symbolu se ovšem 
uplatňovalo již v předkřesťanském 
období. Jako příklad možno uvést sochu 
faraona Ramesse II. v Abu Simbel v 
Egyptě a sochu bohyně Pallas Athéne v 
Panthenonu na Akropoli v Řecku. Také v 
tomto případě jsou postaveny tak, aby 
první vycházející paprsky dopadaly na 
jejich tvář. Hlavní dělení kostela tvoří loď, 
která je určená věřícím a apsida nebo-li 
kněžiště. Osu lodi určovaly paprsky 
vycházejícího slunce, které procházely 
kulatým okénkem na východní straně 
kostela v den svátku patrona, jemuž byl 
zasvěcen.  
     K určení, na který den v kalendáři 
připadnou jména jednotlivých svatých 
došlo 18.1.813 na koncilu v Mohuči. 
Datum je ovšem podle juliánského 
kalendáře. Pro vysvětlení: Pro zavedení 
jednotného počítání času v celé Římské 
říši použil  r.45 př.Kr., Julius Caesar po 
své návštěvě Egypta (Kleopatra), zde 
používané počítání času, které předtím 
zde zavedl r.238 př.Kr. Ptolemaios III. 
Podle toho se rok skládal z 365,25 dne. 
Každý 4.rok byl přestupný a tvořilo ho 366 
dní. Astronomická délka roku je však 
365,2422 dne. Zdánlivě nepatrná 
odchylka vedla vždy po asi 128 letech ke 
zpoždění o 1 den za astronomickým 

rokem.  Toto zpoždění se během staletí 
stávalo stále zřetelnějším, a tak na 
koncilu v Tridentu papež Řehoř (Gregor) 
XIII. zavádí nové počítání času. Délka 
roku je stanovena na 365,2425 dne, což 
se již blíží délce astronomického roku. V 
Markrabství moravském  se nové 
počítání i s úpravou zavádí r.1584 a to 
tak, že po 7.lednu následuje 17.leden, 
čímž se jednorázově odstranilo zpozdění 
juliánského kalendáře. Pro náš kostel 
ovšem platil v době jeho založení 
juliánský kalendář. 
    Hlavní den v týdnu pro daný kostel 
nebyl den jeho patrona, ale nejbližší 
neděle, která po jeho svátku následovala, 
jako den zmrtvýchvstání Krista. Pro tuto 
neděli se stanovila světelná osa apsidy, 
která mohla být ovšem posunuta proti 
ose lodi. Zde popsaný způsosb vytýčení 
byl ověřen na 45 kostelích v oblasti 
Vídeňského Nového Města v Dolním 
Rakousku. Ke zlomu osy dochází v místě 
přechodu lodi do apsidy a tím také k 
symbolickému znázornění přechodu z 
pozemského do nebeského života, navíc 
zdůrazněnému třemi schodky a vítězným 
obloukem, který se nad nimi klene.  
     Schodky a oblouk znamenaly, že po 
vítězném boji s hříchem a pokušením, 
duše člověka stoupá vzhůru a přibližuje 
se k Bohu. Symbolický význam oblouku 
se zase přebírá ze starého Říma. Po 
vítězné válce měly římské legie a jejich 
velitel právo na triumfální pochod před 
obyvateli města pod vítězným obloukem, 
který byl na jejich počest vystaven.  
     V druhé části kostela, kterou tvoří 
gotický presbytář – kněžiště se žebra 
klenby sbíhají v čtyřlístku nacházejícím 
se ve vrcholu kopule. Čtyřlístek je velice 
starý symbol známý z různých kultur a to 
i od sebe značně vzdálených. Zvláště 
orientální vládci ke svému jménu 
přikládali titul vládce čtyř světových stran. 
Čtyřlístek v jejich znaku měl znamenat 
štěstí a požehnání pro poddaný lid, který 
měla jeho vláda zajistit. Křesťanství tento 
symbol přebírá s výkladem, že ne člověk, 
ale jen Bůh mu může zajistit skutečné 
štěstí, pokud člověk jeho vládu uzná. Jak 
bylo uvedeno, kostel je zasvěcen sv. 
Kateřině. Do konce 19.století pokud 
nebylo zvlášť uvedeno,  se automaticky 
uvažovalo o sv. Kateřině Alexandrijské, 
jejíž svátek připadá na 25.listopad. 
Jméno Kateřina se v kalendáři vyskytuje 
ještě dvakrát, a to Kateřina Sienská 
(1347-1380) se svátkem 21.dubna a 
Kateřina Švédská (1584-1638) se 
svátkem 24. března. Pro náš kostel by se 
mohlo podle východu slunce a stáří 
kostela uvažovat na Kateřinu 
Alexandrijskou. To také letos v den 
podzimní rovnodenosti, který letos 
připadal na 22.září svým měřením 
potvrdili PhDr. Hotárek a PhDr. 
Dvořáková, kteří mají své zkušenosti se 
zaměřováním rotundy sv. Kateřiny ve 
Znojmě. Nedali ale zatím uspokojivou 

odpověď, proč zalomení osy kostela 
směřující do apsidy je v obráceném směru, 
jak by se dalo očekávat. Jestli svátek 
Kateřiny Alexandrijské připadá na 
25.listopadu, tak do zimního slunovratu 
připadajícího na 21.prosince zbývá ještě 
téměř měsíc co se den zkracuje a noc 
prodlužuje. Každý následující den má proti 
předchozímu pozdější východ a dřívější 
západ slunce. Přitom se východ slunce 
posunuje k jihu a tím i osa lodi a apsidy. Tak 
jak je provedena orientace apsidy, to by 
musel svátek Kateřiny připadat na první půli 
roku, čemuž odporuje orientace lodi. Není 
také nic známo, že by došlo k přesvěcení, 
jak došlo u znojemské rotundy. Možná se 
opravdu jedná o známou vyjímku, která 
potvrzuje pravidlo. 
     Teď by bylo dobré si něco říct o samé 
Kateřině Alexandrijské. Její život popisují 
jenom legendy, podle kterých měla žít kolem 
r.300 po Kr. v Alexandrii na severu Egypta. 
Měla být údajně egyptskou princeznou. 
Během pronásledování křesťanů císařem 
Maxentiem, vystoupila na jejich ochranu, 
což vyvolalo jeho nelibost. Když ještě 
odmítla jeho nabídku k sňatku, byla 
upálena. Mezi křesťany velice brzy vznikl 
kult jejího uctívání. V místě, kde podle bible 
měl rozmlouvat Hospodin s Mojžíšem z 
hořícího keře, dala ve 4.století Helena, 
matka císaře Konstantina postavit kapličku. 
Na jejím místě nechal v 6.století císař 
Justinián vybudovat klášter, který jako 
pravoslavný klášter existuje dosud. Pro 
lepší orientaci, tento klášter se nachází v 
Egyptě na poloostrově Sinaj, pod horou 
Džabal Katrinah (Hora Kateřiny). V blízkosti 
je další biblická hora, Džabal Músa (Hora 
Mojžíšova). Všeobecná úcta projevovaná 
jménu Kateřina, vedlo k tomu, že dokonce i 
Mohamed klášteru poskytl zvláštní ochranu. 
Tak se zachovali i různí válečníci v 
následujících stoletích včetně Napoleona. 
Dokonce i poslední válku v této oblasti mezi 
Araby a Izraelci, tzv. šestidenní válku v roce 
1967 přečkal bez úhony. Jaký je to rozdíl 
oproti válkám vedeným v naší oblasti, kde 
kláštery byly to první co hořelo, zvláště ve 
válkách husitských. Proto jen zde se mohly 
zachovat tzv.Sinajské zlomky psané v 
hlaholici, která byla oficiálním písmem na 
Velké Moravě. Člověk si pomalu zvyká, že 
takové památky se nachází všude jinde, jen 
ne na samé Moravě.  
     Do západní a střední  Evropy se uctívání 
sv. Kateřiny dostává současně se založením 
řádu templářů na ochranu poutníků 
putujících z přístuvu Jaffa do Jeruzaléma.  
Hlavní členskou základnu tohoto řádu tvořili 
normanští rytíři ze severozápadní Francie. 
Po jejich porážce od sultána Saladina se 
přesunují přes Kypr do Evropy a s nimi i kult 
sv. Kateřiny. Tím se stává všeobecně 
známým, ačkoliv u nás mohl být známý již 
od cyrilometodějské mise. 
     Tímto končím svůj příspěvek. 
                                              Josef Šafařík  
 
 



Historie fotbalu 
Zavzpomínání na období protektorátu a život v obci Starovičky v letech 1940-1945      

 
     Je již málo pamětníků mezi námi, kteří 
mohou autenticky přiblížit tuto těžkou dobu, 
kterou prožívali občané Staroviček a celá 
naše země. Mé první vzpomínky se datují na 
začátek protektorátu „Čechy a Morava“, kdy 
jsem jako malý školák chodil z „chaloupek“ 
(kde jsme bydleli) do obecné školy kolem 
pekařství pana Josefa Kratochvíla, kde na 
plotě obchodu byly plakáty s vojenskou 
tématikou: jako vyobrazená postava 
německého vojáka s granátem v ruce a pod 
ním nápis „Německo vítězí na všech frontách 
po Evropě“. Další plakát s postavou s prstem 
přes ústa a nápis: „Pst - nepřítel slyší s námi“. 
Na silnici u kostela vyznačené velké „V“ jako 
vítězství Německa ve vojenském tažení na 
východě. Nad obecní váhou, která byla vedle 
hostince pana Šmaka, byla černá tabule, na 
kterou se zaznamenávaly údaje o vážení, 
někdo napsal křídou velkými písmeny 
upozornění na konfidenta gestapa (německé 
policie) „Dejte pozor na Hájka, udavač a 
zrádce“. Nebyl to občan Staroviček.  
     Po vesnici projížděla denně německá 
policie a to i v noci a dělala razie po domech a 
kontrolu zdali jsou okna domů večer 
zatemněna a to kvůli přeletům nepřátelských 
letadel, které přes naše území letěla 
bombardovat německá města, aby ztratila 
orientaci. Při zjištění, že někdo večer zapoměl 
nebo špatně zatemnil okno, následoval 
výslech na policii a případně koncentrační 
tábor. Po setmění se vesnice ponořila do tmy, 
kdo nemusel, tak nevycházel z domu. Na 
venkově panovala nejistota a strach z 
událostí, které budou následovat. Jen 
sousedky, které chodily večer drát peří, k sobě 
navzájem musely chodit potmě a svítit si 
pouze očima „jako sovy“. V tu dobu byla velká 
nouze o potraviny a všechno bylo na lístky 
(lístkový systém). Do obce z Brna přijížděli 
překupníci, říkalo se jim „keťasi“, nabízeli  
obnošené šatstvo, nádobí a další různé věci 
za potraviny, mouku, sádlo, špek, tabák, který 
se u nás pěstoval. V této neutěšené době se 
mládež upnula na jediné a to byl sport. 
     Pod hlavičkou tzv.“kuratoria“ - povoleného 
výchovného sdružení v protektorátě, bylo 
povoleno sportování. Dívky provozovaly 
lehkou atletiku, běh a házenou. Jejich 
trenérem byl Antonín Konečný, který pečlivě 
vedl tréninky „házenek“ jak se tenkrát říkalo. K 

výrazným sportovním postavám dívek 
Staroviček té doby patřily: v házenkářském 
družstvu : Jenovéfa Nováková (provdaná 
Úlehlová), která byla brankářská opora 
družstva a také trenérka házenkářského 
dorostu dívek. V lehké atletice Jiřina 
Drbolová (provdaná Kostrhounová), která 
měla vynikající časy v běhu a byla úspěšná i 
v okresním  přeboru. Hlavní zájem 
chlapecké mládeže byl  fotbal. Každý den 
se hrálo a trénovalo odpoledne po práci až 
do setmění na hřišti. Já sám jsem také v 
tomto sportu nacházel zálibu a nevynechal 
jsem ani jeden zápas, jako mladý, v tu dobu 
ještě nehrající fanoušek Staroviček. 
Vzpomínám na ty nádherné branky našich 
útočníků, které dávali svým soupeřům. 
Uvedu jen několik jmen hráčů, kterí se 
zasloužili o úspěchy starovičské kopané, v 
 té době často obětovali i své zdraví. V první 
řadě to byl útočník Jaroslav Beránek, 
zvaný „Jara“, atletické postavy, který z 
levého křídla dokázal brilantní technikou 
oklamat obranu soupeře a nezadržitelně 
skórovat. Jeho branky, to byla úplná 
fantazie, kterou možno vidět jen v anglické 
lize. Velký talent starovičské kopané, později 
hrál za Ratiškovice. Další výborný hráč byl 
útočník Ladislav Buchta, kanonýr, jeho 
razantní střely byly těžko chytatelné, hrával 
ve středu útoku. Taktéž skvělý útočník byl 
Josef Žďárský, velký technik s míčem a 
exekutor pokutových kopů, které vždy 
bezpečně proměnil. Dále to byl útočník na 
spojce Jaroslav Vágner, který měl čich na 
branky a často rozhodoval o vítězství 
mužstva v pohárových zápasech. Další 
výborná spojka útoku byl Josef Sadílek, 
který se dokázal proháčkovat přes obranu 
až do branky soupeře. Jinak ve středu 
zálohy operovali bratři František a Alois 
Kostrhounovi, kteří přesnými pasy 
zásobovali míči útočníky před brankou 
soupeře. Pilíři obrany byli František Úlehla, 
Antonín Konečný a Josef Rožek.  
     Mohl bych ve výpočtu hráčů v poli 
pokračovat, avšak bylo by to na dlouhé 
povídání, všichni hráči byli výborní, 
perfektně sehraní, dokázali přihrávat 
útočníkům do běhu tzv.“českou uličku“. 
Nesmím však zapomenout na brankářskou 
jedničku – Vítězslava Kostrhouna v brance 

Staroviček, velký brankářský talent, který 
svým brankářským uměním často uváděl 
útočníky do stavu zoufalství, kdy dokázal 
zabránit  vstřelení gólů z vyložených šancí. 
Například, když se útočník soupeře již sám 
řítil na branku Staroviček, bleskurychlým 
vyběhnutím z branky zmenšil úhel útočníkovi, 
který zbrkle vystřelil nad nebo vedle branky. 
Jeho rozhodnost, postřeh a zákroky v bráně, 
robinsonády byly obdivuhodné a sklízel často 
potlesk od vděčných fanoušků. S jakou 
elegancí dokázal chycený míč ztlumit na 
prsou a rychlým odkopem poslat útočníkům, 
to dokázal jen ligový brankář „Schroif“ z 
bývalé Dukly Praha. Škoda že musel pro 
časté zranění po surových zákrocích útočníků 
soupeře branku opustit. I tak byl ještě dlouhá 
léta úspěšným hráčem v poli a jako funkcionář 
pro fotbalový klub Staroviček vykonal mnoho 
záslužné práce.  
     Jak se hrálo? V té době urputně, s plným 
nasazením, ne za peníze, jak je to nyní, ale s 
láskou ke sportu a fotbalovému umění. 
Docházelo také k vážným zraněním, jako byla 
zlomená noha útočníka Velkých Pavlovic při 
střetu o míč s naším útočníkem Aloisem 
Kostrhounem. Také došlo ke zranění Karla 
Práta v zápase v Borkovanech, kdy útočník 
soupeře našemu hráči rozkopl slezinu, která 
mu musela být vyoperována a nesl následky 
zranění do konce života. Když po surovém 
zákroku protihráče byl ošetřován náš útočník 
na mezi mimo hřiště,  Ladislav Buchta 
pronesl tyto památná slova „Fotbal je dřina a 
mrzačení“, dával jsem mu později za pravdu 
jako aktivní hráč. Po zranění a prohraném 
zápase jsme prohlašovali „už nehrám“, vrátili 
jsme kopačky hospodáři s tím odhodláním, že 
končíme s fotbalem, avšak jak nám otrnulo, 
do konce týdne jsme si je přišli vyzvednout a 
hrálo se dál. Fotbal byl pro nás „droga“, ke 
které jsme se stále vraceli.     Pokud bude ve 
zpravodaji prostor, další období starovičské 
kopané uvedu později, kdy i já sám jsem byl 
aktivním hráčem Staroviček, jak v 
Bojanovicích fanoušci neunesli tíhu prohry a 
vtrhli v zápase do hřiště a bušili nás hráče do 
zad a honili nás po hřišti, o tom by mohl 
vyprávět Jan Prokeš a další postižení. Jak si 
vedli fotbalisté Staroviček více než před půl 
stoletím dokazují dobové výstřižky z novin 
„Svobodného slova“, které jediné v 

protektorátu 
vycházelo. 
                                        
Bohumil Šmerda
Dobové 
výstřižky novin 
Svobodného 
slova – 
sportovní 
tabulky a 
výsledky 
odehraných 
zápasů. 
 
 
 



Stará garda Starovičky : rozhodčí okresu Břeclav 
     
     Myšlenka sehrát fotbalový zápas mezi 
starou gardou Staroviček a fotbalovými 
rozhodčími okresu Břeclav se zdařila. Za 
krásného podzimního počasí se v pátek 
10.10. začali sjíždět první „nedočkavci“ k 
tomuto, pro nás některé, svátečnímu 
utkání. Toto setkání bývalých hráčů se 
vlastně uskutečnilo poprvé od doby, kdy 
většina ze zúčastněných pověsila 
tzv.“kopačky na hřebík.“ Předzápasová 
atmosféra v kabině byla vynikající. 
Všichni hráči už byli nedočkaví až 
vyběhnou na nádherně střižený trávník. 
Domácí jedenáctku přivedl, jednohlasně 
zvolený, staronový kapitán Olik Drbola a 
tak utkání s rozhodčími, kteří byli posíleni 
i aktivními hráči, mohlo začít. Úvodní 
hvizd obstaral pan rozhodčí Novosad. 
Začátek zápasu začali domácí borci ve 
velkém stylu, kdy se ke dvěma 
vyloženým šancím dostal Milan Oliva, ale 
bohužel šance neproměnil. Pravidlo 
„nedáš, dostaneš“ se potvrdilo, kdy hosté 
po hrubé chybě domácí obrany, 
samozřejmě zaviněné nesehraností, 
vstřelili branku a bylo to 0:1. Tak skončil i 
první poločas. Druhý poločas domácím, 
kteří se snažili vyrovnat, nevyšel podle 
představ a brzy prohrávali 0:3. Domácí 
hráči se ale nevzdávali a snažili se 
výsledek alespoň zkorigovat, zatlačili 

hosty do defenzívy, ale ne a ne se 
gólově prosadit. Samozřejmě, že do 
šancí se dostávali i hosté, ale vynikající 
výkon brankáře Zdeňka Tomka jim již 
nedovolil zkórovat.  
     Naši hráči se přece jen 
zaslouženého gólu dočkali a to když 
nádherný centr Zdeňka Očenáška našel 
hlavu Vaška Hovězáka a ten se nemýlil, 
bylo to 1:3. Do konce utkání se již na 
skóre nic nezměnilo. Fotbalové 
odpoledne ještě pokračovalo ve 
sportovní klubovně, kde se vzpomínalo, 
pilo pivo, burčák a jedl vynikající srnčí 
guláš od šéfkuchaře Milana Koubka. 
 

Stará garda Starovičky:  
Tomek Z., Hajman J., Drbola O., Osička 
Z., Veleba A., Boháček L., Očenášek Z., 
Drbola Vl., Hovězák V., Hovězák Vít, 
Oliva M., Horák R., Prokeš J., Kotouček 
P. a vedoucí mužstva Petr Tomek 
 
     Všem zúčastněným hráčům, 
divákům, ale i organizátorům patří velký 
dík za velice vydařené fotbalové 
odpoledne.                                                                                                                                                                
                                                          (VH
) 
 

 

TJ Starovičky 
 
             Začátek sezóny se nám moc nepovedl a trvalo 
čtyři kola, než jsme vůbec vstřelili první soutěžní branku. 
Měli jsme problémy se sestavou, což bylo také 
způsobeno četnými zraněními a  neproměňováním 
brankových příležitostí. Od pátého kola se nám konečně 
začalo dařit a nastartovali jsme sérii zápasů bez porážky. 
O to víc nás mrzí nepovedený začátek sezóny, protože 
jsme mohli být na lepším než průběžném 6.místě. Přesto 
věříme, že se nám bude i nadále dařit tak, aby jsme 
neztratili kontakt s vedoucími mužstvy soutěže. 
     Naše druhé mužstvo zahájilo soutěž pod vedením 
Radka Horáka, Jiřího Hajmana a Petra Tomka. Pro 
posílení týmu se jim podařilo v průběhu sezóny zajistit 
příchod těchto hráčů na hostování: Veleba Antonín, 
Otáhal Jaromír, Zelinka Miroslav a Ptačovský Michal. 
Mužstvo se zatím drží ve spodní části tabulky, ale některé 

zápasy ukázaly, že by mohlo dojít ke zlepšení a posunu vzhůru. Věříme, že se jim to ve zbytku soutěže povede. Pro přehled 
uvádíme soupis všech doposud odehraných zápasů s aktuálním umístěním po odehraném 10.kole podzimní soutěže. Střelecky 
se zatím nejvíce daří v A mužstvu Petrovi Procházkovi s 5 brankami a v B mužstvu Mariánu Sádlíkovi se 4 brankami.           (KJ) 
III.třída, sk. A  
1. 10.08.  Starovičky – Zaječí             0 : 5   
2. 17.08.  Mor.Žižkov – Starovičky    3 : 0   
3. 24.08.  Starovičky – Lanžhot B    0 : 1  
4. 31.08.  Novosedly B – Starovičky  4 : 0   
5. 07.09.  Starovičky – D.Dunajovice 3 : 1 
   branky: Př. Bláha, Petr Procházka,  
Bronislav Hejl  
6. 13.09.  Mor.N.Ves B – Starovičky  1 : 4                                 
branky: Pav. Proch., Petr Proch., Br. Hejl, R. Ovísek  
7. 21.09.  Starovičky – Týnec             2 : 2 

        branky: Petr Proch., Ladislav Seďa 
8. 28.09.  Bavory B – Starovičky        0 : 1 br.: 
 Petr Holásek   
9. 05.10.  Starovičky – Lednice B       4 : 0 
 branky: Br. Hejl, L. Seďa, Pavel Proch.,  
‘David Ovísek 10. 12.10 Perná – Starovičky  3 : 6 branky:2xP. 

Holásek,2x Petr Proch.,Pavel Proch.,Př. Bláha 
IV.třída, sk. C 
 1.09.08.  H.Bojanovice – Starovičky B  4 : 1 
               branky: M.Sádlík 
 2.17.08.  Starovičky B - Kurdějov       3 : 2                    
               branky: Marián Sádlík, František Jelínek, D.Tomek  
 3. 24.08. Němčičky – Starovičky B        7 : 0 
 4. 31.08. Starovičky B – Bořetice B       0 : 9 
 5. 07.09. Diváky – Starovičky B             2 : 2                     
               branky: Pavel Proch., Tomáš Proch.  
 6. 14.09. Starovičky B – Hustopeče B   1 : 3 
               branky: M.Sádlík 
 7. 21.09.    v o l n o 
 8. 28.09. Starovičky – Klobouky            0 : 1 
 9. 05.10. Nikolčice B – Starovičky B      2 : 1 br.: R.Klimánek 
10.12.10.Starovičky B – V.Němčice B    1 : 0 
               branky: Marián Sádlík 



Obec Starovičky si Vás dovoluje pozvat na odhalení pamětní desky legionáři 

Jakubovi Komosnému 
26. října ve 14 hodin za kostelem 

Program:  
zahájení ve 14 hodin na prostranství za kostelem 
vystoupení ženského pěveckého sboru 
vystoupení dětí z naší základní školy 
čestná stráž v dobových uniformách 
projev přednese plk v.v. Vlastimil Němeček 
a další ... 

 

 
          Fotografická soutěž - vyhlášení výsledků 

Kulturní komise obce Starovičky Vás srdečně zve na vyhlášení                     
                         výsledků „amatérské fotografické soutěže“ a  
                                                 výstavu soutěžních fotografií. 
                                                 Akce proběhne v prostorách  
                         kulturního domu ve Starovičkách. Začátek akce  
je plánován na 22. listopadu se začátkem v 17 hodin. 

2. vystoupení cimbálové muziky RIVUS s tradičním i netradičním  
repertoárem, který Vás uchvátí 

3. projekce fotografií z obecního archívu 
4. ochutnávka vín „Martinské víno“ 
5. výstava všech soutěžních fotografií 

 

Doufáme, že jste přes hody pilně fotografovali a  
                              na výstavě uvidíme právě Vaše vítězné fotografie. 

                                                                           Kulturní komise  
 
Starovičský zpravodaj vydává Obec Starovičky jako dvouměsíčník, adresa OÚ:Hlavní č. 43, PSČ 693 01,  

tel. 519 414 035, e-mail:starovicky@starovicky.cz.  Náklad 290 ks, výtisk je neprodejný.                                                                          
Za zpracování odpovídá Hana Procházková a Radka Hovězáková.                                                                             

Na vydání tohoto čísla se autorsky podíleli: Vladimír Drbola (VD), Hana Kapustová (HK), Radka Hovězáková (RH),  
Tereza Bízová, Vl.Drbola ml., Václav Hovězák (VH), Zdeněk Trněný, Michal Spěvák, Dr.Karel Pavliňák,  
Petra Novotná, Alena Blažková, děti ze ZŠ, Josef Pleskač Kamil Juška (KJ), Josef Šafařík, MVDr. Jiří  

Svobodný,Bohumil Šmerda, Stanislav Bíza                         
 



 
 

 
 

 
 
 
 
        


